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dos carrils en direcció Espanya i un carril en 
direcció de Sant Julià de Lòria amb un espai fix 
enjardinat en la zona central d’aquest vial a la 
Ctra. General I, cosa que no permetrà fer uns 
carrils reversibles i tampoc modular el trànsit 
en el sentit de pujada i de baixada segons les 
necessitats de mobilitat. La nostra formació 
política Terceravia UL té dubtes relatius a 
l’eficàcia de les obres anteriorment esmentades 
tenint en compte l’objectiu de Govern que és 
fluïdificar el trànsit. Des de Terceravia Unió 
Laurediana pensem que aquesta obra podria 
representar un “coll d’ampolla” a la parròquia 
pels usuaris e la via que van en el sentit 
d’Andorra la Vella. 

Es demana a Govern, 
Si no creu que aquesta zona enjardinada podria 
representar un problema per agilitzar la gestió 
del trànsit impossibilitant la reversibilitat dels 
carrils? Sobre quins estudis tècnics s’ha basat 
Govern per fer aquests carrils de sentits fixos 
amb una zona enjardinada pel mig? 
El 11 de desembre del 2019 

Oliver Alis Salguero  
Conseller general Terceravia UL 

Edicte 
La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 18 de 
desembre del 2019, ha examinat les preguntes 
amb resposta escrita del Govern presentades 
pel M. I. Sr. Jordi Font Mariné, conseller 
general del Grup Parlamentari 
Socialdemòcrata, per escrit de data 11 de 
desembre del 2019, relatives a les despeses 
dels consums relacionades amb 
l’habitatge i d’acord amb els articles 18 i 130 
del Reglament del Consell General ha acordat 
admetre-les a tràmit i ordenar la seva 
publicació, (Reg. Núm. 1152). 

Tot el que es fa públic per a general 
coneixement i efectes. 

Casa de la Vall, 18 de desembre del 2019 
Roser Suñé Pascuet  
Síndica General 

Molt Il·lustre Senyora 
El sotasignat, Jordi Font Mariné, conseller 
general del Grup Parlamentari 
Socialdemòcrata, d’acord amb el que disposen 
els articles 130 i següents del Reglament del 
Consell General, formulo les preguntes següents 

perquè, en el millor termini, el Govern presenti, 
per escrit, les respostes corresponents. 

Preguntes que es formulen relatives a les 
despeses dels consums relacionades amb 
l’habitatge 
Tothom comença a estar sensibilitzat a fer un 
esforç legislatiu per estabilitzar el cost del dret 
fonamental dels ciutadans, reconegut per la 
nostra Constitució (article 33), que no és altre 
que el dret a un habitatge digne. 
És sobradament reconeguda la impossibilitat 
d’algunes famílies de fer front a les despeses 
que representa l’habitatge en el pressupost de 
les famílies, i molt sovint aquest cost queda 
desglossat en diversos apartats: lloguer, 
despeses, taxes, etc. 

Atès l’exposat, es demana:  
1. Quines actuacions fa Govern per verificar els 
augments abusius de les despeses energètiques 
dels habitatges? 
2. Té intenció Govern d’actuar com a mediador i 
com pensa fer-ho per demanar als comuns la 
rebaixa (o el no increment) de les taxes 
directament lligades a l’habitatge?  
3. Considera Govern que ha d’intervenir per 
estabilitzar i fer rebaixar el preu de les diferents 
fonts d’energia necessàries per mantenir dignes 
els habitatges? 
4. Tenint en compte que Govern destina diner 
públic per a inversions en millores tècniques 
d’habitatges, preveu Govern investigar i, en cas 
necessari, sancionar els propietaris d’immobles 
que els tenen en condicions deplorables, amb el 
perjudici que comporta als llogaters en assumir 
despeses de consums (llum, aigua, gas, gasoil, 
etc.) insostenibles? 

5. Té previst Govern fer una recerca per 
determinar quants edificis i habitatges no estan 
adaptats a les normes d’accessibilitat bàsiques i 
tenir-ne un registre? Aquesta proposta podria 
formar part de la ja famosa Taula de 
l’Habitatge. 
Consell General, 11 de desembre del 2019 

Jordi Font Mariné  
Conseller General  
Grup Parlamentari Socialdemòcrata 


